

when a decision on his war-damage claim is reached by the competent organs of the Italian Government;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

546 (XI). Petition from Messrs. Haji Mohamed Hassono and Haji Iman (T/Pet.11/127) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Messrs. Haji Mohamed Hassono and Haji Iman (T/Pet.11/127), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/982) as well as of the oral statement⁷⁹ of the special representative, in particular that:

(a) The land dispute referred to in the petition has been settled to the satisfaction of the local population concerned,

(b) The petitioners and the four other farmers referred to in the petition were arrested for assault and were prosecuted according to the law,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that in so far as the prosecution for assault is concerned, the petition is inadmissible under rule 81 of its rules of procedure;

3. *Considers* that in so far as the land dispute is concerned, no recommendation by the Council is necessary;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

547 (XI). Petition from Mr. Ismail Nur Shirmarke (T/Pet.11/128) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

⁷⁹ See document T/C.2/SR.15.

naire la décision que les organes compétents du Gouvernement italien prendront en ce qui concerne sa demande d'indemnisation pour dommages de guerre;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.

546 (XI). Pétition de MM. Haji Mohamed Hassono et Haji Iman (T/Pet.11/127) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de MM. Haji Mohamed Hassono et Haji Iman (T/Pet.11/127), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/982), ainsi que de la déclaration verbale⁷⁹ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le litige foncier dont il est question dans la pétition a été réglé à la satisfaction de la population locale intéressée,

b) Les pétitionnaires et les quatre autres cultivateurs mentionnés dans la pétition ont été arrêtés pour voies de fait et ont été poursuivis conformément à la loi,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Estime*, en ce qui concerne les poursuites engagées pour voies de fait, que la pétition est irrecevable en vertu des dispositions de l'article 81 de son règlement intérieur;

3. *Estime*, en ce qui concerne le litige foncier, que la pétition n'appelle aucune recommandation de sa part;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.

547 (XI). Pétition de M. Ismaïl Nur Shirmarke (T/Pet.11/128) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

⁷⁹ Voir le document T/C.2/SR.15.